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Írásbeli kérdés

Helyben

77sztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi
Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Hogyan kívánják megfékezni a túlzott mértékben elszaporodott kullancsokat? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A napokban megjelent hírek szerint Nyíregyházán olyan nagymértékben megnövekedett a
kullancsok száma, hogy azokat már söpörni lehet a játszótereken, az önkormányzat azonba n
nem tesz semmit . Arra hivatkoznak, hogy a kullancsirtásra használt Actellic 50 EC rovarirtó
koncentrátum forgalomba hozatali engedélyét európai uniós rendelet alapján visszavonták .
Persze ez a probléma az ország számos más pontján is jelentkezett .

Talán mondani sem kell, hogy milyen veszélyekkel jár a kullancsok elszaporodása, f ő leg
gyermekek által gyakran használt játszótereken . Leggyakrabban agyvelő- és
agyhártyagyulladást, valamint Lyrne-kórt okozhatnak, de ezeken felül még közel 50 mási k
betegség kialakulásáért is felelősek lehetnek . A számos kullancsok által terjesztett betegségek
közül a kullancsok elleni védőoltás csak az agyvelőgyulladást el őzi rimeg, az összes több i
betegség ellen haszontalan, így nem nyújt kellő védelmet .

Az elmúlt évek enyhe teleinek következtében a kullancsok drasztikus mértékben elszaporodtak ,
így az egyéni védekezés nem elég hatékony ellenük, szükséges lenne a gyakran használ t
köztereken célzott kullancsirtást, gyérítést végezni . Téves az a feltevés, hogy az Európai Unió



betiltotta a kullancsirtást, hiszen csak az erre Magyarországon eddig használt szer engedélyé t
vonták vissza. Megoldást jelenthetne, ha a szert újra engedélyeztetnék, vagy helyettesítenék
legális növényvédőszerekkel, amelyek ugyancsak hatásosak a kullancsok ellen (mint például a
Decis Mega 50EW növényvédő szer) .

Tisztelt Miniszter Úr! A fentiek alapján a kérdésem a következő: Milyen módszerrel kívánnak
a kullancsok túlzott elszaporodásának gátat szabni, és hogyan tisztítanák meg a közterületeke t
a veszélv#"orrástól ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016, július 5 .
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